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PROTOKÓŁ NR 2/2024 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych 

Rady Gminy Bełchatów 

w dniu 22.05.2024 r. o godz. 16:30 

 

 

Ad pkt 1. 

Otwarcie posiedzenia, przywitanie, stwierdzenie kworum. 

 

Otwarcia posiedzenia dokonała Pani Magdalena Rzepecka - Przewodnicząca Komisji Oświaty, 

Zdrowia, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych, która powitała Radnych i zaproszonych gości oraz 

oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 5 członków Komisji 

Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych, co wobec ustawowego składu Komisji 

wynoszącego 5 osób stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli zaproszeni goście zgodnie z listą obecności.  

 

Załącznik Nr 1 – lista obecności radnych i gości 

 

 

Pani Magdalena Rzepecka Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu 

i Spraw Socjalnych przedstawiła porządek obrad. 

 

Załącznik Nr 2 – porządek obrad 
 

1. Otwarcie posiedzenia, przywitanie, stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie protokołu nr 1/2024. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podsta-

wowych prowadzonych przez Gminę Bełchatów oraz określenia granic obwodów publicz-

nych szkół podstawowych. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia Regulami-

nu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych 

przez Gminę Bełchatów. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy Bełchatów z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodzi-

ny w Gminie Bełchatów. 

6. Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Bełchatów za rok 2023. 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bełchatowie za 2023 

rok. 

8. Analiza i ocena sprawozdania finansowego z wykonania budżetu Gminy Bełchatów za 2023 

rok. 

9. Wybór wiceprzewodniczącego Komisji. 
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10. Opracowanie planu pracy Komisji na 2024 rok.  

11. Sprawy różne. 

12. Zakończenie posiedzenia.  

 
 

Ad pkt 2. 

Przyjęcie protokołu nr 1/2024. 

 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Przy braku uwag do protokołu, przystępujemy do 

głosowania. 

  

W głosowaniu  wzięło udział 5 członków Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Spraw 

Socjalnych „za” przyjęciem protokołu głosowało 5 członków Komisji, 0 „przeciw” oraz 

0 „wstrzymało się” od głosowania. Wobec powyższego Przewodnicząca obrad stwierdziła, że 

protokół został przyjęty. 

 

 

Ad pkt 3. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawo-

wych prowadzonych przez Gminę Bełchatów oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych. 

 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Proszę o wprowadzenie. 

 

Wprowadzenia dokonała Kierownik Anna Więcławek.  

 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Otwieram dyskusję. 

Radna Grażyna Kałużna: Z Woli Grzymaliny nie ma żadnego dziecka? 

Kierownik Anna Więcławek: Nie, nie ma. Z miejscowości Słok – Młyn jest dwójka dzieci. 

Radna Grażyna Kałużna: Uchwała dotyczy tylko Szkoły w Łękawie?  

Kierownik Anna Więcławek: Tak, ponieważ mieszkańcy zamieszkujący ten teren muszą wiedzieć, 

do jakich placówek mogą posyłać dzieci. Rodzic może wybrać placówkę, ale miejscowości muszą 

być przypisane do określonych obwodów. Jeśli droga dziecka z domu do szkoły, w obwodzie, w 

którym mieszka przekracza odległość 3 km w przypadku klas I-IV i 4 km w przypadku klas V-VIII, 

gmina ma obowiązek zapewnić bezpłatny transport i opiekę w czasie przewozu dziecka lub zwrot 

kosztów przejazdu dziecka, jeśli dowożenie zapewniają rodzice.  

Projekt przedmiotowej uchwały podlega zaopiniowaniu przez Łódzkiego Kuratora Oświaty. Opinia, 

którą otrzymaliśmy jest pozytywna.   
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Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Nie ma więcej głosów w dyskusji. Przystępujemy do gło-

sowania.  

 

W głosowaniu  wzięło udział 5 członków Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Spraw 

Socjalnych „za” zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicz-

nych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Bełchatów oraz określenia granic ob-

wodów publicznych szkół podstawowych głosowało 5 członków Komisji, 0 „przeciw” oraz 

0 „wstrzymało się” od głosowania. Wobec powyższego Przewodnicząca obrad stwierdziła, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

  

Ad pkt 4. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gmi-

nę Bełchatów. 

 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Proszę o wprowadzenie. 
  

Wprowadzenia dokonała Kierownik Anna Więcławek.  
 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Czyli to są widełki, podane do możliwości skorzystania z 

dodatku funkcyjnego? 

Kierownik Anna Więcławek: Tak, w tym przypadku wydłuża się okres możliwości skorzystania o 

2 miesiące, w przypadku wicedyrektora, ale skutków finansowych nie można określić, ponieważ 

Pan Wójt przyznaje na okresy maksymalne dyrektorom, a wicedyrektorom dodatek był 

przyznawany na 10 miesięcy. Dyrektorzy pewnie skorzystają z tej możliwości..  

Radny Damian Boruński: Jeśli chodzi o nauczyciela, tez ma określony procentowo dodatek? 

Kierownik Anna Więcławek: Tak. Maksymalnie może skorzystać z 15 procent od pensji 

zasadniczej. Z tym, że każdy nauczyciel nie może otrzymać 15 procent, bo nie wystarczyłoby 

środków finansowych, które są przekazywane w określonej puli. Jest to dodatek motywacyjny, o 

którym decydują dyrektorzy szkół. 

Radna Grażyna Kałużna: Jeśli nie będzie skutków finansowych, to w jakim celu jest ta zmiana? 

Kierownik Anna Więcławek: Ja nie powiedziałam, że ich nie będzie. Powiedziałam, że nie jestem 

w stanie dokładnie określić tych skutków. Dyrektor ma plan finansowy, jeśli w tym planie 

stwierdzi, że nie ma środków na wynagrodzenia, to ich po prostu nie da. W przyszłym roku może 

będzie w stanie rozplanować i zagospodarować większe środki na ten cel, ale w tym momencie jest 

zobowiązany w granicach swojego planu zmieścić.  

Radna Grażyna Kałużna: To znaczy, że w tym momencie ta zmiana jest niepotrzebna? Na czyj 
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wniosek jest przygotowana uchwała? 

Kierownik Anna Więcławek: Jeśli chodzi o dodatek motywacyjny, to wnioskowali dyrektorzy, 

natomiast dodatek funkcyjny jest propozycją Pana Wójta, żeby ten próg troszkę podnieść.  

Radna Grażyna Kałużna: W takim razie my nie jesteśmy zobligowani odgórnie podjąć tą 

uchwałę? 

Kierownik Anna Więcławek: Nie, nie jesteśmy. Dyrektorzy będą mogli w swoich granicach 

finansowych podjąć taką możliwość. 

Radna Grażyna Kałużna: Skutki tak czy inaczej ona przyniesie, skoro podwyższamy progi. 

Radna Ilona Kołodziej: Po coś była ta podwyżka zaproponowana. 

Kierownik Anna Więcławek: Uchwała jest zaopiniowana przez Związki Zawodowe. Wydana 

opinia jest pozytywna.  

Radna Grażyna Kałużna: Chciałabym jeszcze zapytać, czy te dodatki są przyznawane na koniec 

roku? 

Kierownik Anna Więcławek: Najczęściej są przyznawane 2 razy do roku, we wrześniu i na drugie 

półrocze.  

Radna Grażyna Kałużna: Czyli teraz na koniec roku zostaną przyznane? 

Kierownik Anna Więcławek: Już są przyznane w tym roku szkolnym, więc kolejne będą 

przyznane we wrześniu w przyszłym roku.  

Radna Grażyna Kałużna: Zatem nie rozumiem, dlaczego tą uchwałę nie można wprowadzić 

później? 

Kierownik Anna Więcławek: Mówimy tu o jednej osobie w szkole, o wicedyrektorze, który w tym 

roku raczej już tego dodatku nie otrzyma, ponieważ ta uchwała zanim wejdzie w życie to będzie już 

za późno. Robi się to z wyprzedzeniem po prostu. Hipotetycznie Pan Wójt uchwałę może 

zastosować w przypadku dyrektora czyli dodatku funkcyjnego, a jeśli chodzi o dodatek 

motywacyjny, to dopiero w przyszłe wakacje.  

Radny Damian Boruński: Zebraliśmy się tutaj, aby zaopiniować tą uchwałę. Jako Radny i tata 

dwójki dzieci uczęszczających  do szkoły podstawowej, wydaje mi się, że nie mamy się nad czym 

zastanawiać i jak najbardziej ją poprzeć. Chociażby po to, aby zwiększyć prestiż nauczyciela, który 

w tym momencie jest mocno nadszarpnięty.  

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Dyrektora i wicedyrektora. 

Kierownik Anna Więcławek: Tak, w tym wypadku dotyczy to dyrektora i wicedyrektora, ale w 

naszych placówkach to też nauczyciel. Przedstawię Państwu maksymalne widełki: Dyrektor będzie 

mógł otrzymać dodatek do 2000 zł., teraz dostaje maksymalnie 1600 zł., 1700 zł. Wicedyrektor 

będzie mógł otrzymać 1300 zł., natomiast teraz dostaje od 700 zł. do 900 zł.  
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Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Nie ma więcej głosów w dyskusji. Przystępujemy do 

głosowania.  

 

W głosowaniu  wzięło udział 5 członków Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Spraw 

Socjalnych „za” Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie usta-

lenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach pro-

wadzonych przez Gminę Bełchatów głosowało 5 członków Komisji, 0 „przeciw” oraz 

0 „wstrzymało się” od głosowania. Wobec powyższego Przewodnicząca obrad stwierdziła, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

 

 

Ad pkt 5. 

Sprawozdanie Wójta Gminy Bełchatów z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w 

Gminie Bełchatów. 

 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Proszę o wprowadzenie. 

 

Wprowadzenia dokonała Kierownik Anna Kumor  

 

Radna Grażyna Kałużna: Dużo mamy niebieskich kart? 

Kierownik Anna Kumor: Rok rocznie około 30.  

Radna Grażyna Kałużna: A jaka jest tendencja? 

Kierownik Anna Kumor: Tendencja jest niestety rosnąca. 

Radny Mariusz Wolak: Niebieska karta jest zakładana na rok? 

Kierownik Anna Kumor: Karty może założyć policja, szkoła. Czasami trwa to wiele lat. 

Pracownik socjalny  i dzielnicowy monitoruje cały czas rodziny.  

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Posiada Pani informację, czy karty wygasają? 

Kierownik Anna Kumor: Tak, sprawozdanie z realizacji niebieskich kart i przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie posiadam. Mogę Państwu w poniedziałek przedłożyć.  

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Prosimy o przesłanie.  

Radna Ilona Kołodziej: Z ciekawości chcielibyśmy zobaczyć jaka jest skala, procent tego 

problemu. Możliwe, że będzie potrzebne zorganizowanie posiedzenia w celu rozszerzenia ilości 

osób, jeśli będzie taka tendencja zwyżkowa. Jeden człowiek raczej sobie z tym nie poradzi, bo ile 

jest osób za to odpowiedzialnych i kto to sprawdza? 

Kierownik Anna Kumor: Sześciu pracowników, każdy ma przypisany teren, miejscowości. Gmina 

podzielona jest na 6 rejonów i każdy pracownik nadzoruje swoje rodziny najczęściej z 

dzielnicowym. 

Radna Grażyna Kałużna: Chciałabym zapytać o rodziny zastępcze, mianowicie ile dzieci z naszej 
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gminy trafiło do takich rodzin i ile jest rodzin zastępczych na naszym terenie?  

Kierownik Anna Kumor: Niestety nie mam takiej informacji. Musiałabym poprosić o informację 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, ponieważ oni to nadzorują. My tylko dofinansowujemy i 

często asystent rodziny pracuje jeszcze przez jakiś czas z rodziną biologiczną, żeby umożliwić 

powrót dziecka to tej rodziny. Czasami jednak jest to walka z wiatrakami.  

Radna Grażyna Kałużna: Czy my kierowaliśmy jakieś wnioski  o zabranie do rodzin zastępczych 

dzieci z naszego terenu? 

Kierownik Anna Kumor: Tak, kierujemy jeśli jest taka potrzeba. W 2023 roku w rodzinach 

zastępczych przebywało 5 dzieci oraz w ośrodku interwencyjno – socjalizacyjnym 2 dzieci. W 

domu dziecka nie przebywało żadne dziecko z naszego terenu. Nie jestem w stanie powiedzieć, czy 

w tamtym roku były umieszczane dzieci w rodzinach zastępczych. Bardzo często piszemy do sądu z 

prośbą o wgląd w sytuację rodziny. Jak tylko jest założona niebieska karta w rodzinie i przebywa w 

niej dziecko, w takim przypadku od razu wpływa wniosek do sądu o wgląd w sytuację. Bardzo 

często jest nadzór kuratora przyznawany przez sąd. Sprawdzę na poniedziałek i przekażę Państwu 

informację na ten temat. 

Radna Grażyna Kałużna: Wypoczynek letni dla dzieci z uboższych rodzin w tym roku będzie 

zorganizowany?  

Kierownik Anna Kumor: Taką formę pomocy organizuje Komisja Alkoholowa. Posiadają środki i 

przyjęty program, na bieżąco razem współpracujemy. O szczegóły proszę zapytać Panią Wioletę 

Paradecką. W tamtym roku 25 dzieci wyjechało w Góry Świętokrzyskie.  

Radna Grażyna Kałużna: Zapytam jeszcze, asystent rodziny ile ma osób obecnie pod sobą? 

Kierownik Anna Kumor: Obecnie jest to 13 rodzin. Maksymalnie może mieć pod swoją opieką 15 

rodzin.  

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Nie ma więcej głosów w dyskusji. Przechodzimy do 

kolejnego punktu. 

 

Ad pkt 6. 

Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Bełchatów za rok 2023. 

 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Kierownik Anna Kumor 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Otwieram dyskusję. 

Radna Grażyna Kałużna: Dużo osób jest kierowanych do Domu Pomocy Społecznej? 

Kierownik Anna Kumor: Mamy umieszczonych 30 osób. Jest to stan sprzed wielu lat.  

Radna Grażyna Kałużna: Jaki jest koszt pobytu? 



7 
 

Kierownik Anna Kumor: Duży, 6 400 zł. Niestety nie stać większości zainteresowanych na 

skorzystanie z pobytu. 

Radna Grażyna Kałużna: Jeśli ktoś nie posiada takiej kwoty pieniędzy, gmina dopłaca? 

Kierownik Anna Kumor: Tak. W pierwszej kolejności koszt ponosi mieszkaniec domu, czyli 70% 

swojego dochodu, w następnej kolejności małżonek, dzieci, rodzice. My jako gmina kierujemy 

osoby potrzebujące i wydajemy decyzję odpłatności, ponosząc koszty tej różnicy, np. 1 000 zł., 

które wpłaci osoba zainteresowana, a kwotę 6 400 zł., czyli 5 400 zł. Natomiast osoby, które są 

zobowiązane do ponoszenia opłat wpłacają należność na konto gminy.  

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Czyli nie bezpośrednio do Domu Pomocy Społecznej? 

Kierownik Anna Kumor: Nie. Dom Pomocy Społecznej wystawia nam fakturę i my opłacamy ją 

zgodnie z naszą decyzją. Następnie my dochodzimy należności od rodziców bądź dzieci.  

Radna Grażyna Kałużna: Wiemy jaki jest koszt pobytu w Domu Pomocy Społecznej w 

Kleszczowie? 

Kierownik Anna Kumor: Jest najtańszy.  

Radna Grażyna Kałużna: A w Teresinie? 

Kierownik Anna Kumor: Tam nie możemy kierować, ponieważ DPS nie znajduje się na liście 

Urzędu Wojewódzkiego. Jest to prywatna jednostka. W Kleszczowie osoby prywatne również mogą 

umieścić swojego członka rodziny na podstawie zawarcia umowy, pomijając przy tym gminę. 

Natomiast takie domy jak Zabłoty, Bełchatów, Radomsko, nie mają możliwości, żeby osoby 

prywatnie zawarły umowę i umieściły osobę w DPS, to musi przejść przez powiat.  

 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Nie ma więcej głosów w dyskusji. Przechodzimy do 

kolejnego punktu. 

 

Ad pkt 7. 

Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bełchatowie za 2023 r.  

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Kierownik Anna Kumor 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Otwieram dyskusję. 

Radna Grażyna Kałużna: Chciałabym zapytać o żywność, czy była przekazywana mieszkańcom 

w ubiegłym roku i czy będzie nadal kontynuowana?  

Kierownik Anna Kumor: Tak, były przekazywane i będą kontynuowane.  

Radny Mariusz Wolak: Jak wygląda cała procedura otrzymywania żywności? 

Kierownik Anna Kumor: Trzeba się do nas zgłosić i w zależności od dochodu mieszkańca taka 
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paczka żywnościowa jest przekazywana. W przypadku unijnej żywności wydaje mi się, że jest to 

kwota 220 zł., lub 250 zł., jeśli nie zostanie ona przekroczona, dajemy zainteresowanym osobom 

tak zwane skierowania, następnie przekazujemy je Fundacji Poranek oraz informujemy ich o ilości 

osób, do których należy dostarczyć paczki żywnościowe. W tamtym roku takie paczki były 

rozdawane dwa razy. Fundacja Poranek poinformowała, że od tego roku będzie pobierała od gminy 

od osoby 4 zł. Pan Wójt wyraził zgodę, zatem mieszkańcy nie będą już musieli dopłacać do tych 

paczek.  

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Wypłata dodatków węglowych w tamtym roku jeszcze 

była? 

Kierownik Anna Kumor: Tak, jeszcze była.  

Radna Grażyna Kałużna: Proszę mi powiedzieć, kiedy będą opaski bezpieczeństwa? 

Kierownik Anna Kumor: Niestety w dalszym ciągu czekamy na decyzję Wojewody. Jeśli ktoś 

Państwa pyta o ten program, proszę odsyłać ich do nas, lub nam zgłosić. Posiadamy listę, na którą 

wpiszemy zainteresowaną osobę. Jak opaska się nie zwolni, to ujmiemy to w przyszłym roku. 

Zawsze w styczniu mamy zapytania odnośnie tego programu. 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: To znaczy, że teraz w styczniu 2025 r., powinien być 

kolejny nabór? 

Kierownik Anna Kumor: Tak na pewno będzie, ponieważ będziemy występować o dotację na 

abonament. Można skorzystać z zakupu abonamentu lub dodatkowej opaski.  

Radny Damian Boruński: Jakie są warunki przyznawania opaski? 

Kierownik Anna Kumor: Trzeba ukończyć 60 lat, posiadać jakiekolwiek schorzenie. Przyznawana 

jest osobą samotnym jak i również osobą, nad którymi nie ma ciągłej opieki.  

 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Nie ma więcej głosów w dyskusji. Przechodzimy do 

kolejnego punktu. 

 

Ad pkt 8. 

Analiza i ocena sprawozdania finansowego z wykonania budżetu Gminy Bełchatów za 2023 r.  

 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Proszę o wprowadzenie. 

Wprowadzenia dokonała Skarbnik Małgorzata Łągiewska 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Otwieram dyskusję. 

Radna Grażyna Kałużna: Mam prośbę do Pani Skarbnik, aby przygotowała zestawienie, 

dotyczące przeznaczenia rezerw za ostatnie półrocze 2023 roku.  
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Skarbnik Gminy Bełchatów: Dobrze, ale nie obiecuje, że będzie to w tym tygodniu.  

 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Nie ma więcej głosów w dyskusji. Przechodzimy do 

kolejnego punktu. 

 

Ad pkt 9. 
Wybór wiceprzewodniczącego Komisji. 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Proszę o zgłaszanie kandydatów. 

Radna Grażyna Kałużna: Chciałabym zgłosić samą siebie. 

Radny Damian Boruński: Chciałbym zgłosić Radnego Mariusza Wolaka.  

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Radni wyrażają zgodę? 

Radna Grażyna Kałużna: Tak, wyrażam zgodę. 

Radny Damian Boruński: Tak, wyrażam zgodę. 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Nie ma więcej zgłoszeń. Przystępujemy do głosowania. 

 

W głosowaniu  wzięło udział  5 członków Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Spraw 

Socjalnych „za” wyborem Radnej Grażyny Kałużnej na wiceprzewodniczącą głosowało 2 

członków Komisji, 0 „przeciw” oraz 3 „wstrzymało się” od głosowania.  

 

W głosowaniu  wzięło udział  5 członków Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Spraw 

Socjalnych „za” wyborem Radnego Mariusza Wolaka na wiceprzewodniczącego głosowało 3 

członków Komisji, 0 „przeciw” oraz 2 „wstrzymało się” od głosowania.  

 

Wobec powyższego Przewodnicząca obrad stwierdziła, iż wiceprzewodniczącym  Komisji, 

Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych zostaje Radny Mariusz Wolak 

 

Ad pkt 10. 

Opracowanie planu pracy Komisji na 2024 r. 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Czy mają Państwo uwagi do obecnych planów pracy 

Komisji? Czy chcieliby Państwo wnieść uwagi, bądź zaproponować zmiany? 

Główny Specjalista Alicja Grabska: Mam pytanie. W III kwartale jest informacja o przygotowa-

niu szkół i przedszkoli do nowego roku szkolnego. W ostatnim roku była taka praktyka, że było 

organizowane spotkanie z dyrektorami, zatem czy teraz też chcieliby Państwo, żeby dyrektorzy się 

stawili i opowiedzieli o swoich placówkach? 

Radna Ilona Kołodziej: Tak, niech każdy dyrektor powie jaki jest stan placówki i co dokładnie 

potrzebuje. 
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Główny Specjalista Alicja Grabska: W I kwartale jest informacja o dotacjach Wójta dla klubów 

sportowych i to też jest omawiane na sesji. Czy jako Komisja również chcieliby Państwo nad tym 

punktem prowadzić obrady?  

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Tak, chcemy. 

Główny Specjalista Alicja Grabska: Czy w IV kwartale zostawiamy analizę wniosków, które 

wpłynęły do projektu budżetu gminy i są zawsze omawiane przez Panią Skarbnik?  

Radna Ilona Kołodziej: Dwa razy będzie omawiane i na Komisji i ogólnie? 

Główny Specjalista Alicja Grabska: Tak, jest wpisane w plan pracy, ale później Pani Skarbnik i 

tak przedstawia budżet. 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Faktycznie nie ma sensu dwa razy słuchać tych samych 

informacji.  

Główny Specjalista Alicja Grabska: Niektóre punkty z I kwartału nie zostały przedstawione i 

może omówilibyśmy je na przykład w III kwartale? 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Dobrze.  

 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Nie ma więcej głosów w dyskusji. Poddaję pod 

głosowanie po wprowadzonych zmianach, plan pracy  Komisji na rok 2024. 

 

W głosowaniu  wzięło udział  5 członków Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług „za” przyjęciem 

po wprowadzonych zmianach planu pracy Komisji głosowało 5 członków Komisji, 0 

„przeciw” oraz 0 „wstrzymało się” od głosowania. Wobec powyższego Przewodniczący obrad 

stwierdził, że plan pracy Komisji po wprowadzonych zmianach został przyjęty. 

 

Ad pkt 11. 

Sprawy różne. 

Radna Grażyna Kałużna: Chciałabym zapytać czy mamy już plan, jak będzie wyglądał transport 

do szkół w nowym roku szkolnym? Mamy jakiś PKS? 

Kierownik Anna Więcławek: PKS mamy do grudnia, ponieważ umowę jest podpisana na ten 

okres. Dopiero w nowym roku szkolnym ogłoszony zostanie przetarg. 

Radna Grażyna Kałużna: Planujemy kontynuację? 

Kierownik Anna Więcławek: Nic innego nie planujemy jak tylko bilety miesięczne, ponieważ jest 

to dla nas najlepsza opcja. Kwestia tylko tego jaka firma wygra przetarg. Jeśli PKS to będzie to 

PKS.  

Radna Grażyna Kałużna: Chodzi mi o to, czy będzie to nasza spółka? 

Kierownik Anna Więcławek: Nie ukrywam, że byłoby to dla Nas bardzo kosztowne. Na bilety 
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miesięczne PKS jest ulga i korzystają z połowy dofinansowania z Urzędu Marszałkowskiego.  

Radna Grażyna Kałużna: Proszę mi powiedzieć, czy dzieci jeżdżące na wycieczki w tym okresie 

korzystają z autokarów spółki?  

Kierownik Anna Więcławek: Niestety nie wiem, to już szkoły we własnym zakresie załatwiają. 

Korzystają na pewno z najtańszych ofert.  

Radna Grażyna Kałużna: Dla mnie jest to jakieś nieporozumienie, że np. CKiS do przewozu 

zawodników woli wziąć do przewozu kogoś prywatnego niż naszą spółkę gminną.  

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Mają takie oferty? Ma Pani taką informację? 

Radna Grażyna Kałużna: Widocznie jest najdroższa skoro korzystają z prywatnych usług. 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Mogą w ogóle nie pytać, stąd ten wybór. 

Skarbnik Gminy Bełchatów: W woli wyjaśnienia, wozokilometr w naszej spółce jest drogi 

dlatego, że wliczany jest czynsz za wydzierżawienie autokaru, jest on w wartości odpisów 

amortyzacyjnych, z uwagi na fakt, żeby można było odzyskać podatek VAT oraz, żeby Urząd 

Skarbowy nie mógł nam tego odzyskanego podatku VAT zakwestionować, że robimy coś aby 

uzyskać korzyść. Wszystko byłoby w porządku, gdybyśmy mieli odpłatne bilety, nawet za 

przysłowiową złotówkę, wtedy Urząd mógłby uzyskać VAT, który spółka nam nalicza za usługę 

transportu publicznego, nieodpłatnego. Decyzja została podjęta, że transport ma być bezpłatny, 

więc na ten moment VAT-em, który spółka wystawia nam fakturę za usługę, jest obciążona gmina, 

którego nie odzyskujemy. Natomiast VAT z autokarów ponad 1 mln. zł., odzyskaliśmy, właśnie na 

tej konstrukcji, że wydzierżawiany jest spółce i dlatego mamy prawo do jego odzyskiwania. Stąd 

cena tego wozokilometra, tak byśmy zapłacili VAT w całości z własnej kieszeni, bez prawa do 

odliczenia. 

Radna Grażyna Kałużna: Myślę, że jakby była pobierana ta przysłowiowa złotówka to  

większość byłaby zadowolona i można by było korzystać np., z transportu gminnej spółki.  

Kierownik Anna Więcławek: Nie wiem Pani Radna, czy oni mają tyle autokarów, żeby można 

było z nich korzystać.  

Radna Grażyna Kałużna: Ale w okresie wakacyjnym? 

Kierownik Anna Więcławek: Tak, w okresie wakacyjnym tak. 

 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka: Nie ma więcej głosów w dyskusji. Przechodzimy do 

kolejnego punktu. 

  

Ad pkt 12. 

Zakończenie posiedzenia. 

Przewodnicząca Magdalena Rzepecka stwierdziła, że porządek obrad Komisji Oświaty, 
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Zdrowia, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych został wyczerpany. Przewodnicząca Komisji 

podziękowała wszystkim za udział i zakończyła obrady. 

 

 

 Protokołowała:       Przewodnicząca:  


